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Rada Miejska w Lipsku 
Komisja Gospodarcza, Finansów, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Lipsku, 

Komisja Kultury, Oświaty, Zdrowia, Opieki Społecznej i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w 

Lipsku 

Protokół nr 6/2020 

Posiedzenie w dniu 9 grudnia 2020 oraz 11 grudnia 2020r. 

Obrady rozpoczęto 9 grudnia 2020 o godz. 10:00, obrady przerwano o godz. 14.30 tego 

samego dnia, obrady wznowiono 11 grudnia o godz. 9.30 i zakończono o godz. 11.25 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu w dniu 9 grudnia 2020r. wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Andrzej Barański 

2. Mirosława Urszula Jabłońska 

3. Cezary Krukowski 

4. Marcin Lenart 

5. Jan Zbigniew Łepecki 

6. Andrzej Łyjak 

7. Roman Madejski 

8. Włodzimierz Marian Marek 

9. Włodzimierz Adam Misiak 

10. Andrzej Nowak 

11. Michał Hubert Patyk 

12. Iwona Bożena Przepiórka 

13. Łukasz Sajdak 

14. Marian Szymczyk 

 

Zaproszeni goście, którzy wzięli udział w posiedzeniu: 

1. Jacek Wielorański – Burmistrz Miasta i Gminy Lipsko  

2.  Grzegorz Kusio - Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego, Środowiska i Mienia 

Komunalnego 

3. Artur Dygas – Sekretarz Miasta i Gminy Lipsko 

4. Anna Woźniak – Skarbnik Miasta i Gminy Lipsko 

5. Barbara Jach, inspektor ds. gospodarki odpadami i ochrony środowiska 

6. Barbara Rutkowska – Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lipsku  

7. Ryszard Skwarek – Prezes Zarządu Zakładu Usług Komunalnych Sp. z o.o. w Lipsku 

8. Agnieszka Opoka – Pracownik Zakładu Usług Komunalnych Sp. z o.o. w Lipsku 

9. Karol Mordak – Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Lipsku 

 

1. Stwierdzenie kworum. 
Przewodniczący Komisji Witold Wypchło, na podstawie listy obecności stwierdził kworum 

do podejmowania prawomocnych decyzji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
Porządek obrad został zmieniony. Na początek przeniesiono sprawy różne. Przewodniczący 

zebrania zarządził głosowanie przez podniesienie ręki. Porządek obrad ze zmianami przyjęto 

jednogłośnie. 
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Głos zabrał Karol Mordak, Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Lipsku, 

poprosił zebranych o zwracanie się z problemami do PZDP oraz  pokrótce przedstawił plany 

Zarządu Dróg w Lipsku. Powiedział, że w planie finansowym na przyszły rok jest 

przebudowa drogi powiatowej 1905W przez msc. Huta, od szkoły w Hucie do Leszczyn. Stan 

techniczny tej drogi jest bardzo zły. Do tej pory dwukrotnie nie udało się pozyskać 

dofinasowania na tę drogę z Funduszu Dróg Samorządowych. Dlatego postanowiliśmy 

zgłosić się do gminy w tej sprawie. Szacowana wartość tej inwestycji to 800 tys. zł. W 

kosztorysie był ujęty również chodnik w miejscowości Huta. Gmina kupiłaby materiał a 

PZPD zapewniłby potrzebny sprzęt i wykonał inwestycję. Wtedy koszt inwestycji byłby 

niższy. Dodał, że Powiat nie ma środków by samodzielnie sfinansować tę inwestycję. 

Powiatowy Zarząd Dróg może także skorzystać z Funduszu Dróg Samorządowych . W 

Gminie Lipsko są drogi, które spełniają warunki by objąć je finansowaniem. Planowane są 

projekty przebudowy drogi powiatowej przez m. Szymanów, poszerzenie drogi, wykonanie 

chodników, itd.;  przebudowa drogi Lipsko - Wola Solecka i wybudowanie tam ciągu pieszo 

– rowerowego, poszerzenie jezdni oraz remont dróg  Spacerowa i Papiernia. Ze środków 

Ministerstwa Infrastruktury można by pozyskać środki na budowę mostu. Jest plan by taki 

most powstał  w Krępie Kościelnej. Z tych środków można też dobudować 1 km drogi 

dojazdowej do mostu oraz  chodniki jeśli pozwoli na to szerokość pasa drogowego. Dyrektor 

Mordak poprosił Radnych o opinie na temat tych inwestycji i zadawanie pytań.  

Głos zabrał Burmistrz Jacek Wielorański i powiedział, że jest zadowolony ze współpracy z 

Panem Dyrektorem oraz przeprowadzonych rozmów. Dodał,  że ze Starostwem Powiatowym 

nie ma żadnych spotkań. Staramy się wspierać inwestycje Starostwa oraz Szpital w Lipsku. 

Każdy z odcinków dróg wymienionych przez Pana Mordaka jest ważny. Zadeklarował, że 

Powiat może liczyć na wsparcie Miasta i  Gminy Lipsko w realizowaniu inwestycji, które 

podniosą bezpieczeństwo oraz komfort korzystania z dróg. Jeżeli chodzi o poziom 

dofinasowania to będzie to oczywiście zależało od warunków inwestycji. W przypadku 

wspominanej wcześniej drogi w Hucie wkład Gminy to 20%, zadanie współtowarzyszące 

czyli położenie chodnika będzie wyglądało tak, że gmina kupi kostkę i obrzeża a wykonanie 

będzie należało do Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Lipsku.  Burmistrz wyraził 

nadzieję, że do końca kadencji uda się zrealizować zaplanowane inwestycje. 

Łukasz Sajdak, Radny Rady Miejskiej w Lipsku zapytał o przebudowę drogi w Szymanowie. 

Karol Mordak odpowiedział, że by skorzystać z Funduszu Dróg Samorządowych trzeba 

połączyć się z drogą wyższej kategorii czyli w tym przypadku drogą krajową. Planujemy 

zrobić projekt do Maziarzy. Trzeba go jednak zacząć od drogi krajowej by uzyskać w 

składanym wniosku więcej punktów. 

Andrzej Barański, Radny Rady Miejskiej w Lipsku zapytał czy we wspomnianej budowie 

mostu w Krępie Kościelnej chodzi o remont istniejącego już mostu oraz nakładki asfaltowej i 

chodników w kierunku drogi wojewódzkiej 747. Dodał, ze ta inwestycja jest bardzo 

potrzebna i już wielokrotnie była tematem rozmów z Burmistrzem i Sekretarzem. Radny 

zwrócił też uwagę na pilną potrzebę zbudowania chodnika przy Kościele w kierunku Huty. 

Wiele razy mieszkańcy wspominali o tej sprawie, jest to bardzo niebezpieczny odcinek. 

Poprosił o pilne zajęcie się sprawą. 

Włodzimierz Misiak, Radny Rady Miejskiej w Lipsku zapytał czy w przypadku remontu  

mostu w Krępie Kościelnej tylko budowa 1 kilometra drogi może być dofinasowana. 

Karol Mordak odpowiedział, że wniosek bałby złożony do Ministerstwa Infrastruktury i tam 

warunkiem budowy lub remontu jest przebudowanie tylko 1 kilometra drogi na więcej nie da 

się uzyskać środków. Jeśli chodzi o sprawę budowy chodnika poruszoną przez Radnego 

Barańskiego to temat zostanie przeanalizowany.  

Jacek Wielorański, Burmistrz Miasta i Gminy Lipsko zapytał Radnych czy popierają  jego 

wniosek by gmina dofinansowywała z budżetu inwestycje Starostwa Powiatowego. 
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Iwona Przepiórka, Radna Rady Miejskiej w Lipsku poprosiła by zabezpieczyć chodnik od 

Maruszowa w kierunku Długowoli, bo jest tam wysoka skarpa oraz wyciąć gałęzie, które 

przeszkadzają w tym miejscu. 

Roman Madejski, Radny Rady Miejskiej w Lipsku zapytał o przedłużenie chodnika Lipsko- 

Jelonek. Starostwo miało kiedyś plany budowy chodnika w tym miejscu. Teraz zabudowa tam 

zagęszcza się i chodnik jest bardzo potrzebny. 

Karol Mordak, Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Lipsku odpowiadając na 

pytanie Radnej Przepiórki obiecał, że drzewo zostanie wycięte, a jeśli chodzi o chodnik to 

sprawa zostanie sprawdzona i jeśli będzie taka konieczność to zostanie zamontowana 

barierka. W sprawie poruszonej przez Radnego Madejskiego Pan Dyrektor  nie był w stanie 

odpowiedzieć dlaczego to nie zostało zrealizowane. 

Sekretarz wyraził zadowolenie z przybycia na spotkanie dyrektora Mordaka. Powiedział, że 

inwestycyjnych potrzeb drogowych jest bardzo dużo. Dodał, że wraz z Radnym Cyranem 

wnioskowali o remont części ul. Iłżeckiej od skrzyżowania z drogę krajową do ul. Widok.  

Przewodniczący zebrania Witold Wypchło potwierdził, że Radni popierają decyzję 

Burmistrza o współfinansowaniu z powiatem inwestycji drogowych. Podziękował za wizytę 

Dyrektorowi PZDP Karolowi Mordakowi, który opuścił salę obrad. 

 

3. Przyjęcie protokołu Nr 5/2020 z obrad Komisji Gospodarczej, Finansów, Rolnictwa i 

Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Lipsku z dnia 20 października 2020r. 
Przewodniczący Witold Wypchło zarządził głosowanie przez podniesienie ręki. Głosowali 

członkowie Komisji Gospodarczej, Finansów, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej w Lipsku. Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

4. Przyjęcie protokołu Nr 5/2020 z obrad Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia, Opieki 

Społecznej i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Lipsku z dnia 22 października 2020r. 

Przewodniczący Witold Wypchło zarządził głosowanie przez podniesienie ręki. Głosowali 

członkowie Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia, Opieki Społecznej i Bezpieczeństwa Rady 

Miejskiej w Lipsku. Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

5. Informacja Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lipsku w sprawie 

realizowanych programów i projektów oraz planowane działania w 2021 roku. 
Barbara Rutkowska, Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lipsku 

przedstawiła projekty realizowane w nadzorowanej przez nią jednostce. Informacja jest 

załącznikiem do niniejszego protokołu. 

 

6. Informacja na temat zadań inwestycyjnych zaplanowanych na 2020r z 

uwzględnieniem stanu zaawansowania oraz wykonania i pozyskanych środków. 
Burmistrz zabrał głos i streścił pokrótce tegoroczne  inwestycje, które realizowane były lub 

nadal są. Informacja jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

Cezary Krukowski, Radny Miasta i Gminy Lipsko zapytał czy zgłoszono reklamację w 

sprawie odwodnienia chodników w Lipie Miklas. 

Grzegorz Kusio odpowiedział, że reklamacja została złożona do wykonawcy czyli firmy 

Arkada Dela z Radomia. Firma nie uznała reklamacji. Korespondencja trwa. Mamy jednak 

rozwiązanie tej sytuacji. 

Iwona Przepiórka Radna Rady Miejskiej w Lipsku poprosiła o wysypanie piachu w otwartej 

strefie aktywności w jej sołectwie. 

Grzegorz Kusio odpowiedział, że w tym roku będzie tam przywieziona wywrotka 

piaszczystej ziemi i strażacy zobowiązali się, że pomogą ją rozłożyć na placu. 
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Witold Wypchło, Przewodniczący Komisji Gospodarczej zapytał o przebudowę oświetlenia 

na osiedlu domków jednorodzinnych. 

Burmistrz odparł, że jest przygotowywana dokumentacja na budowę oświetlenia. 

Mirosława Jabłońska zwróciła uwagę, że przy ul. Lipowej słup oświetleniowy stoi pośrodku 

furtki przy posesji. Czy istnieje szansa by zmienić lokalizację tego słupa? 

Jacek Wielorański odpowiedział, że nowoprojektowana dokumentacja zmieni lokalizację 

słupów i takie przypadki zostaną wyeliminowane. 

Witold Wypchło, Przewodniczący Komisji Gospodarczej zapytał o to, dlaczego tak długo 

trwa uzyskanie pozwolenia na korzystanie ze studni głębinowej na Stadionie w Lipsku. 

Sekretarz odpowiedział, że kilka dni temu przyszła decyzja z Regionalnej Dyrekcji Ochrony 

Środowiska w tej sprawie i dokumenty trafią do Starostwa i na wiosnę powinniśmy mieć już 

wszystkie pozwolenia. W czasie pandemii uzyskanie wszystkich decyzji bardzo rozciągnęło 

się w czasie. 

 

7. Informacja na temat przygotowania służb Miasta i Gminy Lipsko do sezonu 

zimowego. 
Grzegorz Kusio poinformował, że realizacja zadań związanych z zimowym utrzymaniem 

dróg jest przekazana Zakładowi Usług Komunalnych w Lipsku. Rozliczenia dokonywane 

będą ryczałtem, ale mamy problemy z jego oszacowaniem. Ubiegła zima była łagodna więc 

trudno określić wycenę tych oprac. 

Ryszard Skwarek, Prezes ZUK Sp. z o.o. oznajmił, że Zakład Komunalny jest przygotowany 

do podjęcia działań. Potrzebny sprzęt jest w gotowości. Są także wyznaczeni pracownicy do 

pełnienia dyżurów. Jest całodobowa obsada na stanowiskach. ZUK będzie również dbał o 

utrzymanie zieleni i porządku w mieście w okresach letnich, zakres tych prac jest jeszcze 

uzgadniany. 

Cezary Krukowski, Radny Rady Miejskiej w Lipsku, poruszył problem wyrzuconych 

zużytych opon rolniczych porzuconych na prywatnej posesji. Zapytał dlaczego pracownicy 

ZUK odbierający odpady ich nie zabrali. 

Burmistrz odpowiedział, że właściciele posesji są zobowiązani do sprzątania swoich posesji. 

Gmina zajmuje się sprzątaniem terenów publicznych. 

Witold Wypchło, Przewodniczący Komisji Gospodarczej: Czy na rynku pojawią się 

pojemniki z solą do posypania chodników ? 

Grzegorz Kusio odpowiedział, że tak. 

 

Witold Wypchło, Przewodniczący Zebrania zarządził pięciominutową przerwę. 

 

8. Omówienie projektów uchwał: 

a) Uchwała Nr XXX/165/2020 w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji 

Lipsko 
Grzegorz Kusio, Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego, Środowiska i Mienia 

Komunalnego wyjaśnił, że uchwała, która obowiązywała dotychczas wymaga korekty i 

włączenia nowych obszarów. Włączone będą: Śląsko, Poręba oraz Jadwinów. Przebieg 

kanalizacji w tych miejscowościach zapewnia odpowiednią koncentrację, musi być 120 

mieszkańców na 1 km sieci.  

Cezary Krukowski, Radny Rady Miejskiej w Lipsku czy cała miejscowość Śląsko i Poręba 

będą włączone? 

Grzegorz Kusio odpowiedział, że tak. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwały Nr XXX/165/2020 w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Lipsko.  
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Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Barański, Mirosława Urszula Jabłońska, Cezary Krukowski, Marcin Lenart, Jan 

Zbigniew Łepecki, Andrzej Łyjak, Roman Madejski, Włodzimierz Adam Misiak, Andrzej 

Nowak, Iwona Bożena Przepiórka, Łukasz Sajdak, Marian Szymczyk, Witold Józef Wypchło 

NIEOBECNI (2) 

Włodzimierz Marian Marek, Michał Hubert Patyk 

Uchwała Nr XXX/165/2020 w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Lipsko 

została przyjęta jednogłośnie.  

b) Uchwała Nr XXX/166/2020 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu 

Mazowieckiemu w 2020 i 2021r. 
Burmistrz poprosił o wycofanie tej uchwały i wprowadzenie na jej miejsce uchwały 

zmieniającej budżet na 2020r. Zmiany dotyczą środków, które zostały przekazane dla 

nauczycieli na zakup pomocy naukowych do zdalnego nauczania.  

Radni wyrazili zgodę. 

Radny Krukowski zapytał jaka kwota wpłynęła. 

Burmistrz odpowiedział, ze 48 tys. zł. Kwota ta wystarczy na wypłaty za pomoce naukowe 

dla 96 nauczycieli. Nie są to niestety środki wystarczające. 

 

c) Uchwała Nr XXX/167/2020 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 

Gminy Lipsko na lata 2021-2027 
Anna Woźniak, Skarbnik Miasta i Gminy Lipsko wyjaśniła, że do momentu spłaty kredytów 

musimy zmieniać prognozę długu, żeby udowodnić, że stać gminę na spłatę tych kredytów 

przy projektowaniu kolejnych budżetów. Okres prognozy długu przedłużył nam się o rok, 

ponieważ Burmistrz poręczył kredyt dla Zakładu Usług Komunalnych w Lipsku. Zgodnie z 

harmonogramem spłaty Spółka spłaci kredyt w roku 2027. Przez ten okres od 2021 do 2027 

musimy ująć w budżecie wydatki na ewentualną spłatę tego kredytu, gdyby Spółka nie była w 

stanie go spłacić. Prognoza długu zawiera dane dotyczące zarówno dochodów jak i 

wydatków, wyniku finansowego w oparciu o wskaźniki Ministerstwa Finansów.  

Głosowano w sprawie: 
Uchwały Nr XXX/167/2020 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Lipsko na lata 2021-2027.  

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Barański, Mirosława Urszula Jabłońska, Cezary Krukowski, Marcin Lenart, Jan 

Zbigniew Łepecki, Andrzej Łyjak, Roman Madejski, Włodzimierz Adam Misiak, Andrzej 

Nowak, Iwona Bożena Przepiórka, Łukasz Sajdak, Marian Szymczyk, Witold Józef Wypchło 

NIEOBECNI (2) 

Włodzimierz Marian Marek, Michał Hubert Patyk 

Uchwała Nr XXX/167/2020 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Lipsko na lata 2021-2027 została przyjęta jednogłośnie. 

d) Uchwała Budżetowa na rok 2021 Nr XXX/168/2020 
Burmistrz zabrał głos i przypomniał, że Radni otrzymali projekt budżetu w ustawowym 

terminie, wpłynęła także pozytywna opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

projektów WPF oraz Uchwały Budżetowej. Powiedział, że uchwała ta jest skonstruowana na 

miarę naszych możliwości finansowych. Ten budżet wyjściowy jest dobrym budżetem. 
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Burmistrz poruszył problem gospodarowania odpadami. Powiedział, że kwota zaplanowana w 

budżecie na ten cel  jest niewystarczająca. Trzeba przedyskutować podniesienie opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. Są wzrosty opłat na RIPOKach, nawet 

dziesięcioprocentowe, zmiana stawki jest konieczna. Część gmin już podniosła opłaty, np. 

gmina Solec. Prowadząc negocjacje ze spółką ustaliliśmy, że by zbilansować system 

gospodarki odpadami opłaty powinny być na poziomie średnio 17,50 zł  czyli 18,50 zł bez 

kompostownika, 16,50 zł jeśli ktoś ma kompostownik.  Wszystkie opłaty idą w górę, wzrosła 

znacznie cena energii elektrycznej. Nie powinniśmy dokładać do systemu gospodarki 

odpadami, ale jesteśmy do tego zmuszeni, w tym roku dołożyliśmy ok. 190 tys. zł. Szukamy 

oszczędności. Czekamy na pozwolenia, by móc składować odpady na naszym składowisku. 

Na razie zajmujemy się jego rekultywacją. Szukamy tańszych rozwiązań, ale niestety to nie 

wystarcza. Poruszamy ten temat teraz ponieważ mamy dane o wzrostach cen od składowisk, 

które odbierają od nas odpady. W ciągu roku ceny mogą jeszcze wzrosnąć. Ponadto wzrosła 

liczba odpadów, produkowanych przez naszych mieszkańców o prawie 200 ton, natomiast 

liczba mieszkańców spada. Koszty te rozbijają się więc na mniejszą liczbę osób.  

Witold Wypchło, Przewodniczący Komisji Gospodarczej zauważył, że za odpady płaci tylko 

80% mieszkańców. Co z resztą osób, co jest robione by wyegzekwować opłatę? 

Burmistrz odpowiedział, że wysyłane są upomnienia i prowadzona egzekucja w stosunku do 

osób, które uchylają się od płacenia. Pracownicy dzwonią także do mieszkańców z 

przypomnieniem, by ich nie karać dodatkową opłatą. Otrzymamy od miasta Świdnik 

program, który pozwoli nam na uszczelnienie tego systemu.  

Barbara Jach powiedziała, że w tym roku ze względu na pandemię koronawirusa było 

zweryfikowanych niewiele deklaracji. W poprzednim roku było ich dużo więcej. Zadłużenie 

jest spore, ale będziemy wysyłać upomnienia i do końca roku to zadłużenie może być 

mniejsze.  

Iwona Przepiórka, Radna Rady Miejskiej w Lipsku powiedziała, że jako sołtys widzi, że 

zadłużenie niektórych osób za opłaty za odpady  rośnie i nikt nic z tym nie robi, te osoby 

również się tym nie przejmują. Podobnie z  osobami które w ogóle nie złożyły deklaracji. 

Mieszkańcy, którzy płacą uczciwie denerwują się tą sytuacją.  

Burmistrz powiedział, że reagujemy i sprawdzamy, ale potrzebujemy też pomocy w 

weryfikacji i współpracy sołtysów. Jeśli chodzi o ściągalność to prowadzimy postępowania, 

kierujemy sprawy do komornika. Nierzadko otrzymujemy odpowiedź, że nie ma możliwości 

ściągnięcia długu z powodu braku środków u dłużnika. 

Anna Woźniak, Skarbnik Miasta i Gminy Lipsko dodała, że gmina nie ma prawa ściągania 

zadłużenia. Może to zrobić tylko komornik wysłany przez  urząd skarbowy. Dlatego też nasze 

działania są mocno ograniczone w tej kwestii. 

Roman Madejski, Radny Rady Miejskiej w Lipsku zapytał jak wygląda sytuacja posesji, które 

są niezamieszkałe a mają właścicieli. Zaproponował by radni wraz z pracownikami urzędu 

wspólnie zajęli się  analizą złożonych przez mieszkańców deklaracji.  

Burmistrz zauważył że powinniśmy pracować nad takim rozwiązaniem by  ściągalność tych 

opłat była na jak najwyższym poziomie. 

Jan Łepecki, Radny Rady Miejskiej w Lipsku powiedział, że jego zdaniem  powinna być 

zachowana dwuzłotowa różnica pomiędzy gospodarstwami domowymi oddającymi odpady 

biodegradowalne a tymi, które je kompostują, bo to zachęci ludzi do kompostowania. Jeśli 

mieszkańcy zaczną oddawać odpady bio wtedy tych odpadów zrobi się jeszcze więcej. Podał 

przykład z własnego gospodarstwa, w którym rocznie kompostuje 3 tony odpadów bio.  

Włodzimierz Misiak, Radny Rady Miejskiej w Lipsku zaproponował by zrobić jedną stawkę 

dla wszystkich mieszkańców. 

Barbara Jach zabrała głos i powiedziała, że zgodnie z ustawą musi być zmniejszenie opłaty  w  

przypadku posiadania kompostownika. 
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Witold Wypchło, Przewodniczący Komisji Gospodarczej zapytał czy ZUK startował do 

przetargów na odbiór odpadów komunalnych w gminach ościennych. 

Ryszard Skwarek, Prezes ZUK odpowiedział, że nie ponieważ to jeszcze za wcześnie na takie 

działania, Spółka działa dopiero rok. 

Burmistrz dodał, że 90% zleceń spółki pochodzi od gminy, spółka się rozwija i nie ma jeszcze 

odpowiedniego zaplecza sprzętowego by obsługiwać inne gminy. 

Włodzimierz Misiak, Radny Rady Miejskiej w Lipsku zaproponował by różnica w cenie 

między mieszkańcami, którzy kompostują odpady a tymi, którzy kompostownika nie mają 

wynosiła 1 zł, bo to niesprawiedliwe ponieważ osoby mieszkające w blokach nie mają 

możliwości kompostowania odpadów. 

Łukasz Sajdak, Radny Rady Miejskiej w Lipsku powiedział, że popiera stawki 

zaproponowane przez Burmistrza w wysokości 16,50 i 18,50. Również zauważył, że jeśli 

mieszkańcy przestana kompostować odpady to będą oddawać ich dużo więcej i ich cena 

znowu wzrośnie. Powiedział, że złotówka to zbyt mała różnica by zachęcić mieszkańców do 

kompostowania odpadów. 

Roman Madejski, Radny Rady Miejskiej w Lipsku zakwestionował podane przez ZUK 

szacunkowe ilości odbieranych odpadów oraz koszty logistyki na rok 2021 

Ryszard Skwarek, Prezes ZUK wyjaśnił, ze koszty logistyki są niezależne od ilości 

odebranych odpadów. Rozliczamy się z gminą niezależnie od ilości odbieranych odpadów. 

Jest pewne minimum i samochód musi wyjechać. Może być sytuacja, że po jednym 

przejeździe samochód odbierze tonę odpadów a innym razem 10 ton. Trzeba też pamiętać, że 

odpady wywożone są do Radomia, Puław czy Kraśnika i są to duże odległości. Prezes dodał, 

że przedstawiona kalkulacja jest adekwatna i możliwa do realizacji.  

Roman Madejski zauważył, że nie mamy informacji jaka byłaby cena za odpady gdyby 

ogłoszony został przetarg, jakie ceny zaproponowałyby inne firmy. 

Burmistrz odpowiedział, że jeśli spółka nie będzie odbierać odpadów, wtedy ludzie stracą 

pracę, spółka poniesie także  koszty spłaty samochodów. Zgodził się z tym, że należy cały 

czas prowadzić analizę kosztów.  

Andrzej Barański, Radny Rady Miejskiej w Lipsku stwierdził, że to dobrze, że została 

stworzona Spółka i dodał, że  powinna ona  działać bardzo prężnie, by ceny odpadów były jak 

najniższe. Cena dla osób posiadających kompostowniki powinna być niższa ze względu na to, 

że oddają mniej śmieci i odciążają w ten sposób zakład usług komunalnych. 

Iwona Przepiórka, Radna Rady Miejskiej w Lipsku opuściła salę obrad o godzinie 13.45  

Radny Sajdak, Radny Rady Miejskiej w Lipsku opuścił salę obrad o godzinie 14.00 

Witold Wypchło, Przewodniczący Zebrania  zaproponował by Radni jeszcze raz spotkali się 

przed sesję w dniu 11 grudnia 2020r. o godzinie 9.30 by dokończyć dyskusję w sprawie 

ustalenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz przeprowadzić głosowanie 

komisji nad uchwałą budżetową na 2021r. Radni przystali na tę propozycję. 

9. Sprawy różne (druga część): 

Włodzimierz Misiak, Radny Rady Miejskiej w Lipsku zapytał kiedy zostanie zakończona 

inwestycja, o którą zabiegał w interpelacji z dnia 29 marca 2019 roku dotyczącej wykonania -  

w celu poprawy bezpieczeństwa - dojścia do drogi gminnej na ul. 1 Maja wraz z  wykonaniem 

poziomych pasów przejścia dla pieszych w pobliżu skrzyżowania z ul. Śniadeckiego w 

Lipsku. 

Grzegorz Kusio odpowiedział, że wykonawca zadeklarował, że skończy zadanie jeszcze  w 

tym roku.  

Radny Andrzej Barański poprosił Prezesa ZUK o wykonanie kalkulacji kosztów dla stawek 

za odpady  15 – kompostowane, 17 zł bez kompostownika. 

Włodzimierz Misiak, Radny Rady Miejskiej w Lipsku opuścił salę obrad o godzinie 14:06. 
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Radny Roman Madejski zauważył, że Radni oraz gmina wspomagają Szpital w Lipsku                     

a mieszkańcy nie mają możliwości z darmowego skorzystania z niedawno zakupionego 

tomografu komputerowego. Mogą z niego korzystać jedynie pacjenci szpitala. Dlaczego taka 

sytuacja ma miejsce? 

Sekretarz  odpowiedział, że ten temat był poruszany na Komisji Zdrowia  w powiecie z 

udziałem Pani Dyrektor Szpitala Marii Chmielnickiej, która wyjaśniła, że niestety NFZ nie 

refunduje badania dla pacjentów, którzy nie są pacjentami szpitala.   

Radny Madejski poruszył również problem uciążliwego zapachu dymu pochodzącego z 

posesji na terenie Lipska. Dodał, że trzeba koniecznie znaleźć rozwiązanie tego problemu. 

Jacek Wielorański, Burmistrz Miasta i Gminy Lipsko powiedział, że  kierownictwo Szpitala 

w Lipsku powinno zrobić wszystko, by  tomograf był bezpłatnie dostępny dla mieszkańców 

Lipska.  

Radna Mirosława Jabłońska poprosiła o naprawdę ułożonego z kostki fragmentu                                      

ul. Klonowej , który się zapadł. 

Witold Wypchło, Przewodniczący Zebrania powiedział, że wielu mieszkańców pyta o sprawy 

gazyfikacji Lipska, czy inwestycja będzie realizowana w przyszłym roku. Zapytał także o to 

kiedy będzie możliwość spotkania z przedstawicielami wykonawcy czyli Polskiej Spółki 

Gazowniczej. 

Burmistrz poprosił o cierpliwość, dodał, że wykonawca chce się spotkać, ale jest jeszcze za 

wcześnie, bo muszą dokładnie poznać sytuację. Powiedział, że proces dokumentacyjny 

potrwa od półtora roku do dwóch lat. 

Witold Wypchło, Przewodniczący Zebrania  przerwał wspólne posiedzenie komisji, która 

wznowi obrady w dniu11 grudnia 2020r. o godzinie 9.30 

 

Witold Wypchło, Przewodniczący Zebrania wznowił obrady komisji dnia 11 grudnia 2020r.           

o godzinie 9.30, w których udział wzięli Radni: 

1. Andrzej Barański 

2. Mirosława Urszula Jabłońska 

3. Cezary Krukowski 

4. Marcin Lenart 

5. Jan Zbigniew Łepecki 

6. Andrzej Łyjak 

7. Roman Madejski 

8. Włodzimierz Marian Marek 

9. Włodzimierz Adam Misiak 

10. Andrzej Nowak 

11. Michał Hubert Patyk 

12. Iwona Bożena Przepiórka 

13. Łukasz Sajdak 

14. Marian Szymczyk 

15. Witold Józef Wypchło 

oraz zaproszenie goście: 

1. Jacek Wielorański – Burmistrz Miasta i Gminy Lipsko  

2.  Grzegorz Kusio - Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego, Środowiska i Mienia 

Komunalnego 

3. Artur Dygas – Sekretarz Miasta i Gminy Lipsko 

4. Anna Woźniak – Skarbnik Miasta i Gminy Lipsko 

5. Barbara Jach - inspektor ds. gospodarki odpadami i ochrony środowiska 

6. Ryszard Skwarek – Prezes Zarządu Zakładu Usług Komunalnych Sp. z o.o. w Lipsku 
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Radny Andrzej Barański złożył wniosek formalny dotyczący wysokości opłat za odpady 

komunalne na 2021 rok, które miały by wynosić (od osoby, na miesiąc): 15 zł/                                              

z kompostownikiem, 17 zł bez kompostownika. Ponadto Pan Radny zaproponował by została 

wprowadzona od każdego gospodarstwa dodatkowa opłata sezonowa od osoby za żużel i 

popiół jeżeli takowy jest oddawany do ZUKu w Lipsku wynosząca 1.50 zł/mc. Pan Radny 

dodał,  że w ten sposób, każdy w miarę sprawiedliwie będzie wnosił opłaty za 

wyprodukowane odpady komunalne. Wniosek został wysłany e-mailem do biura Rady                        

10 grudnia 2020r. Następnie wniosek został przesłany na e-maile Radnych oraz przekazany 

Burmistrzowi Miasta i Gminy Lipsko.  

Radny Cezary Krukowski zabrał głos i zapytał o weryfikację deklaracji śmieciowych i o to 

jakie czynności zostały dokonane by system uszczelnić. Radny dodał, że przed zmianą ceny 

za wywóz odpadów należałoby zająć się wyegzekwowaniem opłat od osób, które ich nie 

uiszczają i dodał, ze opowiada się za pozostawieniem teraz obowiązujących cen. Radny 

zgłosił wniosek formalny w sprawie pozostawienia obowiązującej ceny. 

Burmistrz odpowiedział, że pracujemy nad uszczelnieniem systemu, ale wzrost cen za odpady 

i tak jest konieczny ze względu na wzrost cen na Regionalnych Składowiskach Odpadów. 

Jeśli ceny za utylizację i system gospodarowania odpadami pozostaną na obecnym poziomie 

wtedy będziemy musieli dołożyć z budżetu gminy kwotę 178 tys. zł. Za tę kwotę można by 

wprowadzić inwestycję np. budowy drogi Józefów Kopania. Ustalenie kwot 18 zł – bez 

kompostownika i 16 zł – z kompostownikiem jest stawką optymalną i gmina nie będzie 

musiała dokładać pieniędzy z budżetu, bo  system gospodarowania odpadami zbilansuje się. 

Radny Roman Madejski powiedział, że po analizie materiałów przestawionych przez Prezesa 

Zakładu Usług Komunalnych w Lipsku uważa, ze założone ilości odpadów, które mają być 

odebrane w 2021 r. są zawyżone. Radny zgłosił wniosek formalny w sprawie stawek za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na pierwsze półrocze 2021r. w kwocie 17zł i 15 zł. 

Jacek Wielorański, Burmistrz Miasta i Gminy Lipsko powiedział, że analizy ZUKu i gminy 

pokazują, że kwoty przez nas zaproponowane są optymalne. Ostateczna decyzja należy 

oczywiście do Państwa Radnych. 

Prezes ZUK  dodał, że zaplanowane ilości odpadów na 2021r są bardzo prawdopodobne. 

Odpady gruz i popiół przywożone na PSZOK są zmagazynowane natomiast nie są jeszcze 

rozliczone z gminą. Poniesione są koszty transportu i magazynowania. Ten materiał może być 

wykorzystany przy rekultywacji składowiska odpadu. Czekamy na decyzje zezwalającą na 

przeróbkę odpadu, na  którą wniosek złożyliśmy w czerwcu wniosek do Starostwa 

Powiatowego. Ciągle czekamy na odpowiedź.  

Radny Roman Madejski powiedział, że  ilości popiołu i gruzu są zawyżone. 

Barbara Jach odpowiedziała, że obserwując i analizując widzi, że jeśli chodzi o odpady to 

mamy tendencje wzrostową, jest ich coraz więcej. Np. jeśli chodzi o odpady biodegradowalne 

w zeszłych latach było ich bardzo niewiele, natomiast teraz ilość tych odpadów bardzo 

wzrosła. Dlatego musimy szacować te wielkości, bo jeśli oszacujemy ich za mało wtedy 

pojawi się problem. 

Jacek Wielorański, Burmistrz dodał, że proponowane stawki pozwolą zapłacić również koszty 

jakie ponosił urząd czyli koszty obsługi programu oraz pensji pracownika zajmującego się tą 

kwestią. Regionalna Izba Obrachunkowa zarzuci nam, że dokładamy do systemu 

gospodarowania odpadami  i będziemy zmuszeni  płacić kary. Trzeba też wtedy będzie 

zmienić uchwałę i zwiększyć opłaty za odpady.  

Witold Wypchło Przewodniczący Zebrania odczytał wniosek formalny Radnego Barańskiego. 

Wniosek jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 
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Radny Andrzej Barański uzasadnił złożenie takiego wniosku tym, że ma sygnały od 

mieszkańców, którzy ogrzewają swoje domy gazem i nie produkują popiołu. Pytali dlaczego 

też muszą za niego płacić. Gdyby była dodatkowa opłata za popiół wtedy mieszkańcy częściej 

decydowaliby się  na bardziej ekologiczne rozwiązania. Dlatego propozycja we wniosku 

formalnym. 

 

Na sale obrad przybywa Radny Włodzimierz Misiak- godzina 10.58. 

 

Burmistrz kolejny raz poprosił o utrzymanie swojej stawki i poprosił o analizę systemu po 

półrocznej działalności. Powiedział, że może po pół roku podejmiemy uchwałę zmniejszającą 

opłatę. 

Radny Barański wycofał swój wniosek formalny w całości. 

Witold Wypchło, Przewodniczący Zebrania zarządził głosowane nad wnioskiem formalnym 

Radnego Krukowskiego, dotyczącego pozostawienia obecnie obowiązujących stawek za 

odpady komunalne na pierwsze półrocze 2021r. oraz  uszczelnienia systemu i 

weryfikacji deklaracji złożonych przez mieszkańców. 

Głosowano przez podniesienie ręki. 

Za: 2 

Witold Wypchło, Cezary Krukowski 

Przeciw: 1 

Łukasz Sajdak 

Wstrzymuję się: 9 

Andrzej Barański, Mirosława Urszula Jabłońska, Marcin Lenart, Jan Zbigniew Łepecki, 

Andrzej Łyjak, Roman Madejski, Włodzimierz Adam Misiak, Andrzej Nowak, Marian 

Szymczyk 

Radni poprosili o reasumpcję głosowania. 

Reasumpcja głosowania nad wnioskiem formalnym Radnego Cezarego Krukowskiego. 

Głosowano przez podniesienie ręki. 

Za: 2 

Witold Wypchło, Cezary Krukowski 

Przeciw: 9 

Andrzej Barański, Mirosława Urszula Jabłońska, Marcin Lenart,  Andrzej Łyjak, Roman 

Madejski, Włodzimierz Adam Misiak, Andrzej Nowak, Marian Szymczyk, Łukasz Sajdak 

Wstrzymuje się: 1 

Jan Zbigniew Łepecki 

Wniosek formalny Radnego Cezarego Krukowskiego został odrzucony większością głosów. 

Witold Wypchło, Przewodniczący Zebrania zarządził głosowane nad wnioskiem formalnym 

Radnego Romana Madejskiego, dotyczącego ustalenia stawek za opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na pierwsze półrocze 2021 r, w kwotach: 15 zł 

dla osób kompostujących odpady oraz 17 zł dla osób, które nie posiadają 

kompostownika. 

Głosowano przez podniesienie ręki. 

Za: 2 

Roman Madejski, Jan Zbigniew Łepecki 

Przeciw: 6 

Andrzej Barański, Marcin Lenart,  Andrzej Łyjak, Andrzej Nowak, Marian Szymczyk, 

Łukasz Sajdak 

Wstrzymuje się: 4 

Mirosława Urszula Jabłońska, Włodzimierz Adam Misiak, Witold Wypchło, Cezary 

Krukowski. 
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Wniosek formalny Radnego Romana Madejskiego został odrzucony większością głosów. 

Witold Wypchło, Przewodniczący Zebrania zarządził głosowane nad stawkami za odpady 

zaproponowanymi przez Burmistrza Miasta i Gminy Lipsko w wysokości 16 zł  dla osób 

kompostujących odpady oraz 17 zł dla osób, które nie posiadają kompostownika. 

Głosowano przez podniesienie ręki. 

Za: 8 

Mirosława Urszula Jabłońska, Andrzej Łyjak, Andrzej Nowak, Andrzej Barański, Marcin 

Lenart, Włodzimierz Adam Misiak, Marian Szymczyk, Łukasz Sajdak 

Przeciw: 3 

Witold Wypchło, Cezary Krukowski, Roman Madejski 

Wstrzymuje się: 1 

Jan Zbigniew Łepecki 

Wniosek został przyjęty większością głosów. 

Witold Wypchło, Przewodniczący Zebrania zarządził głosowanie nad Uchwałą Budżetowa 

na rok 2021 Nr XXX/168/2020 

Głosowano przez podniesienie ręki. 

Za: 9 

Mirosława Urszula Jabłońska, Andrzej Łyjak, Andrzej Nowak, Andrzej Barański, Marcin 

Lenart, Włodzimierz Adam Misiak, Marian Szymczyk, Łukasz Sajdak, Roman Madejski 

Przeciw: 0 

Wstrzymuje się: 3 

Jan Zbigniew Łepecki, Witold Wypchło, Cezary Krukowski 

Uchwała Budżetowa na rok 2021 Nr XXX/168/2020 została przyjęta większością głosów. 

Na tym protokół zakończono. 

 

  

 

 


